
P R O T O K Ó Ł     

z posiedzenia Komisji Rozwoju i Polityki Przestrzennej wspólnie z Komisją Finansowo-
Budżetową

w dniu 27 grudnia 2006 r.

Obecni : 

wg listy obecności.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Burmistrz Miasta – Marek Mrozowski, Urszula Polak-Wałek – Skarbnik Miasta 

Posiedzenie Komisji prowadził :

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Polityki Przestrzennej -  Władysław Oczkowicz

Porządek posiedzenia:

1. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych
2. Omówienie projektu budżetu Miasta Czeladź na 2007 rok i jego analiza.
3. Sprawy bieżące

Sławomir Święch                          -               Przewodniczący Komisji  

- Powitał członków Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Rozwoju
- Uważam,  że  powinniśmy  rozpocząć  dzisiejsze  posiedzenie  od  podsumowania,  wniosku 

Komisji Regulaminowej, który zakładał utrzymanie wielkości deficytu budżetowego, zdaniem 
większości członków komisji nie więcej niż 10.000.000 zł. Uważam, że jest to punkt wyjścia 
naszej dzisiejszej dyskusji. 

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Według załącznika na 14 wszystkie zobowiązania na rok 2007r. będą wynosiły 37.350.000 zł. 
Proszę o doprecyzowanie czy jest to na koniec roku 2007r.?

Urszula Polak-Wałek                    -                             Skarbnik Miasta  

- To jest na koniec roku 2007r. Na tą kwotę składają się kredyty już zaciągnięte oraz planowane 
w roku 2007r. 



Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Punkt 1.1 to zadłużenie 20.000.000 zł, punkt 1.2 to 15.000.000 zł, które planujemy i punkt 1.3 
to kwota prefinansowania 1.700.000 zł i to stanowi kwotę 37.000.000 zł. I to są zobowiązania, 
które przy przyjęciu tego budżetu wystąpią na koniec roku 2007?

Urszula Polak-Wałek                    -                             Skarbnik Miasta  

- Nie ponieważ są jeszcze spłaty długu, które odejmujemy.

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Jaki będzie poziom przy tym budżecie zupełnych zobowiązań Miasta na koniec roku 2007?

Urszula Polak-Wałek                    -                             Skarbnik Miasta  

- Jest to kwota  35.509.725 zł.

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- W roku 2008 zakładane jest zadłużanie do poziomu 45.000.000 zł, tak?

Urszula Polak-Wałek                    -                             Skarbnik Miasta  

- Są zakładane również spłaty, które należy odjąć.

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Jak  pani  Skarbnik  przewiduje  możliwość  przy  tym  planowanym  budżecie  na  rok  2008 
wysokości kredytu na początek roku 2008?

-

Urszula Polak-Wałek                    -                             Skarbnik Miasta  

- Planowane zadłużenie na koniec roku 2008 po spłatach wynosi 26.125.490 zł.

Sławomir Święch                          -                             Przewodniczący Komisji  

- Komisja Regulaminowa wiedząc, że w założeniu uchwały budżetowej wielkość przychodów, 
które mają pochodzić z zaciągniętych kredytów i deficyt budżetowy ma wynosić 13.838.000 zł 
w głosowaniu komisja stwierdziła, że ten wskaźnik winien nie przekraczać kwoty 10.000.000 



zł. Czy w ocenie pana burmistrza wysokość deficytu w kwocie 10.000.000 zł  i 13.800.000 zł 
czy stanowi z punktu widzenia kontroli nad tym budżetem tak znaczącą różnicę?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Ja prosiłem komisję żeby zaproponowała jakieś ruchy, bo samo przekonanie, że jak będzie 
3.000.000 zł mniej to będzie dobrze to znaczy że jest to informacja wzięta z powietrza nie 
poparta żadną argumentacją.  Proszę o dokładne przeanalizowanie każdej pozycji  w planie 
inwestycyjnym. Po analizie okazuje się, ze takich pozycji z którym można by zrezygnować nie 
ma,  a  jeśli  są  to  są  tak  minimalne  że  w  zasadzie  nie  ma  o  czym  mówić.   Sądzę,  ze 
wnioskodawcy nie zaproponowali niczego ponieważ jest to bardzo trudne. 

Sławomir Święch                          -                             Przewodniczący Komisji  

- Uważam, że każda z  komisji  powinna przeanalizować plan  inwestycji  i  wypracować gdzie 
mogą być cięcia, na których zadaniach. 

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Uważam, że taka dyskusja powinna odbyć się na sesji w obecności w wszystkich radnych, 
którzy  przedstawiając  swoje  propozycje  będą  mogli  ich  bronić  podpierając  stosowną 
argumentacją.

- Uważam, że bezwzględnie nie powinniśmy korygować zadań, które przyjęliśmy do realizacji i 
obejmuje to programy : Przedsiębiorczość, Stare Miasto, Program Parkuj i Jedź.

Grażyna Strączek                          -                             Członek Komisji Finansowo-Budżetowej  

- Uważam, że wszystkie inwestycje, które zostały rozpoczęte powinny zostać zakończone.
- Mam pytanie dot. koszykówki, dlaczego do dzisiaj funkcjonuje  uchwała dot. dofinansowania I 

Ligii koszykówki?
- Dlaczego mamy faworyzować III ligę koszykówki?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Czasy stypendiów odchodzą już do historii.
- Nie ma mowy o finansowaniu I czy II Ligii koszykówki. 

Dorota Bąk                        -                             Sekretarz Miasta  

- Ta uchwała, o której mówi pani radna nie ma już zastosowania.

 
Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Uważam,  że  potrzebna  jest  dyskusja  na  temat  sportu,  żeby zastanowić  się  co  będziemy 
finansować a czego nie. 

Dominik  Penar                             -                             Członek Komisji  

- Na poprzedniej Komisji Edukacji kwestia stowarzyszeń  była rozpatrywana. Stowarzyszenia 
przedstawiły swoje zapotrzebowanie. Dyskusje w tym temacie będą prowadzone już w roku 



2007,  będziemy  chcieli  zorganizować  wspólne  spotkanie,  które  doprowadzi  do 
konstruktywnego rozwiązania tego problemu. 

Andrzej Świątek                            -                             Członek Komisji  

- Czy są już ogłoszone konkursy w tym zakresie?

Dorota Bąk                        -                             Sekretarz Miasta  

- Nie, ponieważ nie jest jeszcze uchwalony budżet. 

Andrzej Świątek                            -                             Członek Komisji  

- Proponuję  obniżyć  dochody  własne o  kwotę  1.000.000  zł  na  podstawie  dotychczasowych 
doświadczeń i wykonania budżetu za okres 11 miesięcy.

- Pani skarbnik mówi, że sprawa prefinansowania nie jest dochodem gminy?

Urszula Polak-Wałek                    -                             Skarbnik Miasta  

- Nie  jest  to  dochód  gminy.  Prefinansowanie  to  pożyczka  do  momentu  przyjścia  środków 
unijnych, która nie ma wpływu na wysokość budżetu. 

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- punkt  5.1  –Kanalizacja,  ul  Siemianowicka,  Staszica-  600.000  zł.  Czy  to  jest  kwota  na 
dokumentację?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Tak to jest na dokumentację.

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Pozycja 5.3 – ul. Cmentarna, czy to jest kontynuacja zadania?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Tak.

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- 6.1 –jest to spalony budynek na ul. Kościuszki. Zadanie rozłożone do realizacji na dwa lata. 
Jaki zakres rzeczowy obejmuje kwota 400.000 zł?



Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Jest dokumentacja zrobiona. Będzie to część budowlana.

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Punkt 7.3 –Termomodernizacja Przedszkola Nr 7. Kwota 600.000 zł Jak z przygotowaniem?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Dokumentacja jest, jest to obiekt do realizacji.  

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Punkt 7.7 –kwota 200.000 zł. Jaki zakres obejmuje ta kwota?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Chcemy zrobić w 2007r. ogrodzenie, natomiast kontynuacja zakresu sportowego przeniesiona 
na rok 2008.

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- punkt 9.1 MOPS. Jak wygląda dokumentacja?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Jest to zamknięcie zakresu termomodernizacji.

Dominik  Penar                             -                             Członek Komisji  

- Punkt 7.7. czy to jest tylko i wyłącznie ogrodzenie?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Tak. W roku 2007 tylko ogrodzenie.

Sławomir Święch                          -                             Przewodniczący Komisji  

- Czy  są  jeszcze  jakieś  pytania  z  zakresu  inwestycji?  Czy  są  jakieś  konkretne  wnioski  do 
przegłosowania wiążące się z założeniami budżetowymi?



Dominik  Penar                             -                             Członek Komisji  

- Sadzę,  iż  wszyscy  są  raczej  zgodni  co  do  inwestycji,  budzi  tylko  wątpliwość  kwestia 
zadłużenia.

Andrzej Świątek                            -                             Członek Komisji  

- Proponuję,  by  ograniczyć się  do  rozpoczętych  już  inwestycji  i  dokończyć  je.  Uważam ,że 
powinniśmy dokończyć pierwszy etap prac na rynku i nie robić kolejnego w następnym roku i 
powiedzieć stop. 

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Ten budżet ma zapewnić wiele rzeczy. Po pierwsze jest to kontynuacja tego co było. 
- Kolejna rzecz to , że z jednej strony jest to kontynuacja a z drugiej strony przygotowujemy się 

do nowego etapu. Proszę nie zapominać, ze mamy ponad 100 ludzi, którzy korzystają z tego 
budżetu. Jeśli wstrzymamy inwestycje to pozbawimy też ludzi pracy.  

Sławomir Święch                          -                             Przewodniczący Komisji  

- Cała nasza dzisiejsza dyskusja skupia się właściwie nad planem inwestycyjnym i jego skalą i 
źródłami  finansowania.  Wątpliwości  członków  komisji  budzą  pewnie  te  ograniczenia  czy 
bariery kredytów, które będą w przyszłości spłacane. 

- Czy ta skala dotychczas zaciągniętych kredytów i te które planowane są do zaciągnięcia w 
roku 2007 czy one nie  dają  na dzisiaj  obaw na przyszłość zdaniem pani  skarbnik  i  pana 
burmistrza opierając się na bazie lat doświadczeń?

- Czy nie ma obaw, że w przyszłości zrodzi się taka sytuacja, iż nie będziemy mieli możliwości 
zaciągnięcia  kredytów z  uwagi  na  wielkość  obciążenia  tymi  decyzjami  podejmowanymi  w 
najbliższych dniach? 

Urszula Polak-Wałek                    -                             Skarbnik Miasta  

- Te środki, które są pożyczone, które są zaplanowane do pożyczenia one są rozpisane w tej 
prognozie.  Przy  każdym  kolejnym  kredycie  będziemy  zwracać  się  do  rady,  będzie 
przygotowana analiza i budżet będzie Musila być aktualizowany. 

- Myślę, że spokojnie to co mamy zaplanowane to damy radę, jeżeli uzyskami środki unijne. 

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Faktem jest że to zadłużenie wzrasta o 50% w stosunku do roku ubiegłego. Jeżeli państwo 
uważacie, ze nie jest to zagrożenie to niestety ale ja z państwem się nie zgadzam. 

- Ja się boje, że rok 2007 w tej kadencji będzie najważniejszym rokiem i otwarciem zarazem, 
dlatego też uważam, ze w pierwszym półroczu powinniśmy z tym budżetem pójść ostrożnie. 
Uważam, że na ten moment budżet powinien być skonstruowany ostrożnie. 



Sławomir Święch                          -                             Przewodniczący Komisji  

- W ciągu ilu dni od uchwalenia budżetu pan burmistrz wystąpi o te zaplanowane kredyty?

Urszula Polak-Wałek                     -                             Skarbnik Miasta  

- Myślę, że ok. marca, kwietnia będzie rozstrzygnięcie przetargu, natomiast nie jest tak, że jest 
rozstrzygnięty przetarg i my bierzemy natychmiast bierzemy kredyty. Są to kredyty, które są 
pod konkretne zadania. Jest to kredyt celowy. Najpierw jest przetarg, potem zwracamy się do 
RIO po opinię. 

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Chciałem zwrócić  uwagę na bezwładność finansów. To, że my  natychmiast występujemy z 
wnioskiem,  czy  rozpisujemy  przetarg  to  wcale  nie  oznacza,  ze  następnego  dnia  będą 
pieniądze. 

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Uważam, że powinniśmy pewne zadania konsumpcyjne ograniczyć w roku 2007, po to by 
zabezpieczyć wszelkie możliwości ruszenia z zadaniami w roku 2008 i zagwarantowania sobie 
pozyskania wszystkich możliwych źródeł finansowania tych zadań. 

Andrzej Świątek                            -                             Członek Komisji  

- Pan burmistrz mówił o zatrudnieniu ok. 100 osób. Mam pytanie ile zadań procentowo wykonał 
pan tą brygadą przez 3 lata?

- Które inwestycje mają aktualne zezwolenie na budowę?

Sławomir Święch                          -                             Przewodniczący Komisji  

-  Proponuję by wszelkie nowe zestawienia, prognozy na lata 2, 3 do przodu przechodziły w 
formie  wniosków ponieważ są  to  nowe zestawienia,  które  pani  skarbnik  musi  wykonać w 
swoich godzinach pracy. 

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Jeżeli chodzi o dodatkowe zatrudnienie w ZIK to dla tych ludzi był przewidziany pewien zakres 
robót. Ponieważ często są to roboty sezonowe w związku z tym część robót została zlecona 
po to by ludzi nie zwalniać, a dawać stałe zatrudnienie i taka była idea. 

- Wykonujemy  prace  po  byłym  Szpitalu  Psychiatrycznym,  będziemy  wykonywać  prace 
związane z termomodernizacją jak również wszystkie drobniejsze roboty kanalizacyjne. 



Grażyna Strączek                          -                             Członek Komisji   

- Jak zakończyły się z handlowcami?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- 19 osób zgłosiło swoją deklarację na 40 miejsc, które planowaliśmy. 

Andrzej Świątek                            -                             Członek Komisji  

- Chciałem  zapytać  o  zadanie  3.3  czyli  przebudowana  układu  komunikacyjnego.  Jaki  jest 
zakres tego zadania?

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Wniosek  na  to  zadanie  czeka  na  konkurs.  Generalnie  liczymy  na  to  że  dostaniemy 
dofinansowanie. 

- Jeśli chodzi o zakres od ul. Grodzieckiej, rondo na ul. Kombatantów, odcinek ul. Szpitalnej, ul. 
1-go Maja do skrzyżowania. 

 
Grażyna Strączek                          -                             Członek Komisji  

- Uważam, że powinniśmy w pierwszej kolejności wykonać boiska przy SP Nr 7, a na razie 
wstrzymać się z termomodernizacją budynku przy ul. Szpitalnej .

Urszula Polak-Wałek                     -                             Skarbnik Miasta  

- Na to zadanie kredytu nie bierzemy. Jest ona planowane do realizacji ze środków ZBK.

Sławomir Święch                          -                             Przewodniczący Komisji  

- Czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś uwagi, pytania?

Andrzej Świątek                            -                             Członek Komisji  

- Proszę o ustosunkowanie się do wniosku komisji  Rozwoju i Polityki Przestrzennej: Komisja 
wnioskuje o rozważenie możliwości  ograniczenia zaplanowanego na rok 2007 deficytu  do 
poziomu 10 mln. zł tak poprzez ograniczenie zaplanowanych wydatków bieżących jak również 
ewentualne przesunięcie części zadań do realizacji na lata  2008-2009.

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Ja nie widzę takiej konieczności. 



Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  i  Polityki   
Przestrzennej

- Wniosek brzmi: rozważyć możliwość.

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta  

- Ja takiej możliwości nie widzę. 

Władysław Oczkowicz                -                             Przewodniczący Komisji  

- Jeśli nie ma innych spraw zamykam posiedzenie Komisji.

             Przewodniczący 
Komisji Rozwoju i Polityki  Przestrzennej

            
          Władysław Oczkowicz

Protokołowała:
Agnieszka Pilarek 
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